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Marija Voče: Apel za bratstvo

Dana 3. oktobra, tokom Emisije CH – video-konferencije kojom se povezuju zajednice Fokolara celog
sveta, Marija Voče uputila je apel svima, tražeći da se angažujemo na izgradnji odnosa po uzoru na one
trojične – gde svako nastoji da istakne onog drugog, pronalazeći svoj najdublji identitet – polažući tako
temelje bratskom društvu.

Video-konferencija održana je tek nekoliko sati nakon što je papa Franja u Asiziju stavio potpis na svoju
novu encikliku Svi smo braća. Donosimo sažetak izlaganja predsednice Fokolara.

 

Pitanje: Papa je danas u Asiziju potpisao encikliku s predivnim naslovom Svi smo braća. U jednom tvitu
je napisao: „Nastojanje na izgradnji pravednijeg društva uključuje sposobnost stvaranja bratstva i duh
ljudskog zajedništva.“ Je li vas iznenadilo to što je Papa odabrao tu temu?

Marija Voče: Nimalo! Jer to je najveća potreba čovečanstva danas. Papa je to znao da istakne i ovom
enciklikom želi da sve nas poveže da tražimo odgovor na tu potrebu čovečanstva.

Ali mi se pitamo „Šta možemo da učinimo?“

U ovom trenutku želela bih da se obratim svima onima koji se osećaju pozvanima od Boga da učine nešto
kako bi dali odgovor, dajući se potpuno, ne štedeći snage i bez straha. Svima onima kojima je pomogla
harizma jedinstva Kjare Lubik i pokazala im da je to moguće, pa su doživeli konkretno, istinsko i duboko
iskustvo jedinstva na ovoj zemlji, svima bih želela da kažem: „Učinimo to zajedno, učinimo to zajedno!“

 

Da, dobili smo dar koji nam je omogućio da ga doživimo. Ali taj poziv na bratstvo, koji je za nas poziv
na ono „Da svi budu jedno“ (Iv 17, 21), na jedinstvo, taj poziv traži da se na zemlji živi kao na nebu,
kao – dozvolite da vam kažem – u Trojstvu, gde koegzistiraju jedinstvo i različitost, gde svaka osoba
poštuje drugu, svaka osoba daje prostor drugoj, svaka osoba nastoji da drugi dođe do izražaja, svaka
nastoji na neki način da izgubi sebe da bi drugi mogao potpuno da se izrazi. I u svemu tome se ne
poništava, nego, naprotiv, pokazuje svoj pravi, najdublji identitet.

Tako veliko jedinstvo ima samo jedan uzor: Isusa koji je znao potpuno da izgubi svoje božanstvo da bi
postao čovek i da bi na krstu – u trenutku napuštenosti – podelio sve napuštenosti, sve boli, sve muke, sve
patnje, sve ekstremizme, sve žrtve i razdore koje su ljudi svih vremena i svih životnih prilika živeli i još
žive. On ih je uzeo na sebe tako velikom ljubavlju da je uspeo da nadoknadi, obnovi porušeno jedinstvo
između Boga i čoveka, između svih ljudi i sa svekolikim stvorenim.

Ako uspemo da imamo tako veliku ljubav, možemo da svedočimo svetu da to jedinstvo postoji, da je to
jedinstvo moguće, da je to jedinstvo već započelo.

Želela bih da svi mi, koji smo u ovom trenutku povezani, Papi budemo prvi odgovor koji je već
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započeo i da mu pružimo utehu i nadu, jer nešto je već započelo.

Svi mi zajedno, naša mala grupa nadahnuta harizmom Kjare Lubik, budimo mala ali delotvorna čestica
u „kvascu“ koji prodire u čovečanstvo i može da ga preobrazi u novi svet.

Želela bih da se na to obavežem zajedno sa svima vama. Ja sam za, želim da dam sve od sebe i pozivam
sve one koji žele da učine to isto!

Priredila Stefanija Tenezini
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